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Valtiovarainministeriö puh. 0295 16001 (vaihde) Finansministeriet tfn 0295 16001 (växel)  
Snellmaninkatu 1 A, Helsinki valtiovarainministerio@vm.fi Snellmansgatan 1 A, Helsingfors valtiovarainministerio@vm.fi 
PL 28, 00023 Valtioneuvosto www.vm.fi PB 28, 00023 Statsrådet www.finansministeriet.fi 
 Y-tunnus 0245439-9  FO-nummer 0245439-9 

 
Julkisen hallinnon tieto- ja viestintätekninen osasto 

Pöytäkirja Valtionhallinnon tiedonhallinnan yhteistyöryhmän (Valti) 5. kokouksesta 

Aika Torstai 10.12.2020 klo 9:30-12:00 

Paikka Skype 

Osallistujat Anna-Maija Karjalainen, ICT-johtaja, valtiovarainministeriö (puheenjohtaja) 
Sami Kivivasara, lainsäädäntöneuvos, valtiovarainministeriö (varapuheenjohtaja) 
Jussi Luomajärvi, hallintojohtaja, liikenne- ja viestintäministeriö 
Antti Vertanen, tietohallintojohtaja, maa- ja metsätalousministeriö (klo 10:30 asti) 
Tarmo Maunu, tietoyksikön päällikkö, oikeusministeriö 
Kalervo Koskimies, erityisasiantuntija, opetus- ja kulttuuriministeriö 
Mikko Soikkeli, tietohallintojohtaja, puolustusministeriö 
Tapio Aaltonen, tietohallintojohtaja, sisäministeriö 
Minna Saario, johtaja, sosiaali- terveysministeriö  
Sirpa Alitalo, teollisuusneuvos, työ- ja elinkeinoministeriö  
Ari Uusikartano, tietohallintojohtaja, ulkoministeriö (klo 10:30 asti) 
Max Hamberg, toimialajohtaja, valtioneuvoston kanslia (klo 11:00 asti) 
Jukka Litmanen, tietohallintojohtaja, ympäristöministeriö 
Eila Nummi, tietojärjestelmäpäällikkö, eduskunta 

Pysyvät asiantuntijat Maria Nikkilä, tietohallintoneuvos, valtiovarainministeriö (klo 9:40 alkaen) 
Tomi Hytönen, budjettineuvos, valtiovarainministeriö 

Esittelijät Jenni Taskinen, erityisasiantuntija, valtiovarainministeriö 
Timo Nuutinen, tietohallintoneuvos, valtiovarainministeriö 

Sihteeri Jaakko Poikonen, erityisasiantuntija, valtiovarainministeriö (pääsihteeri) 

Poissa Irja Peltonen, hallinto- ja kehitysjohtaja, valtiovarainministeriö 

 

Pöytäkirja  
 VN/13408/2020 
  
10.12.2020 Julkinen 
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1. Kokouksen avaus (klo 9:30-9:33)  

Puheenjohtaja Anna-Maija Karjalainen avasi kokouksen klo 9:30. 

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja (klo 9:33-9:35) 

Päätösesitys: Hyväksytään pöytäkirja 

3. ICT-menoraportti – kirjanpitotiedoista kokeilukäyttöön (klo 9:35-10:20) 

Esittelijä: Erityisasiantuntija Jenni Taskinen, VM 
 
Kuukausittain päivittyvän ICT-menoraportin tavoitteena yhteinen, jaettu tietopohja ja tilannekuva 
valtionhallinnon ICT-menorakenteesta ja sen kehityksestä sekä vertailutiedon tuottaminen. 
Kokeilukäytöllä kerätään tietoa siitä, miten hyödynnettävä raportti on. Raportin lähtökohtana on 
ministeriöiden ja eduskunnan tarpeet, ei niinkään virastojen.  
 
Raportissa ICT on määritelty liikekirjanpidon tilien mukaan (kulutilit), joille kirjaukset tulee tehdä 
Valtiokonttorin kirjanpidon tilikartan mukaisesti. Sen sijaan henkilökustannukset eivät ole 
mukana raportissa, koska niiden kohdentamisessa on erilaisia käytäntöjä. Kumppanikoodit ovat 
tulossa osaksi keskuskirjanpitoa ja voidaan lisätä myöhemmin osaksi raporttia.  
 
ICT-menoraportista otetaan vastaan käyttäjäpalautetta, jota voidaan käydä Valti-ryhmässä 
keväällä läpi, esimerkiksi tilinpäätöstietojen käsittelyn yhteydessä. 
 
Keskustelu: 
- Tulee viestiä tarkasti siitä, miten raportissa seurataan ICT-tietoja.  
- Raportin avulla pitää pystyä kuvaamaan, miten ICT:n kautta on saavutettu säästöjä. 
- Raportissa olisi hyödyllistä olla lukuohje mukana, jotta esimerkiksi tietoliikennekustannukset ja 
Valtorin rooli kyetään ymmärtämään. 
- Valtorin menot voisi jättää raportissa ylätasolta pois ja avata ne omassa osuudessaan.   
- Taloustiedon seuraaminen on tärkeää, mutta sisäisen laskennan ja erityisesti 
kustannuslaskennan kehittämisessä on vielä tekemistä.  
 
Kerrottiin Valtille, että Valtorin kanssa on sovittu kustannusraportin laadinnasta. Tarkoitus on 
tuoda raportti tuleviin JulkICT:n ja ministeriöiden välisiin hallinnonalatapaamisiin. Raportissa 
näkyvät virastokohtaiset kustannukset, suuret kustannusmuutokset ja syyt niille sekä 
palveluiden yksikköhintojen muutokset. Valtorin tuottama raportti ei tule mukaan ICT-
menoraporttiin, vaan on sitä tukevaa lisätietoa. 
 
Päätös: ICT-menoraportin kokeilukäytöstä toivotaan käyttäjäpalautetta. Tuodaan ICT-
menoraportti uudestaan keväällä Valtiin käsiteltäväksi. Lisäksi raporttia käsitellään talven 
hallinnonalatapaamisissa ja se lähetetään kutsujen mukana liitteenä osallistujille. Kutsun 
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perusteella hallinnonalat voivat määrittää menoraportin käsittelyn kannalta sopivat osallistujat 
tapaamiseen. 
 

4. TUVE-toiminnan järjestämisselvitys (klo 10:20-10:40) 

Esittelijä: Tietohallintoneuvos Timo Nuutinen, VM 
 
Valtiovarainministeriö vastaa julkisen hallinnon turvallisuusverkkotoiminnan strategisesta 
ohjauksesta ja on tässä roolissa päättänyt käynnistää turvallisuusverkkotoiminnan 
järjestämisselvityksen. Selvityksessä tarkastellaan turvallisuusverkkotoiminnan ohjauksen 
järjestämistä tarkoituksenmukaisella tavalla eri toimintamalleissa.  
 
Järjestämisselvitys päätettiin tehdä, koska sekä Valtorin että Suomen Erillisverkot Oy:n (ERVE) 
asiakasselvitykset ja muut havainnot indikoivat muutostarpeista. Lisäksi ERVE teki selvityksen 
omasta muutosohjelmastaan. Sen perusteella Suomen Turvallisuusverkko Oy fuusioitaisiin 
ERVE-emoyhtiöön. VM haluaa varmistaa, ettei toiminta heikkene mahdollisen fuusion 
seurauksena.  
 
Päädyttiin laajamittaiseen selvitykseen, jossa tarkastellaan TUVE-palveluiden eri 
järjestämisvaihtoehtoja sekä eri rooleja (ERVE ja Valtori). Myös käyttäjien näkemyksiä 
kysytään. Asetetaan selvitysryhmä, johon lähetetään ennen joulua nimeämispyynnöt. 
Selvityksen ensimmäinen vaihe kestää toukokuun loppuun. Lopullinen selvitys valmistuu 
syyskuun loppuun mennessä.  
 
Päätös: Merkittiin asia tiedoksi. Tarpeen mukaan asiaa käsitellään Valtin kokouksessa 
keväällä.  
 

5. Yhteistyöryhmän toimintasuunnitelma – aiheet hallinnonaloilta Valtin kokouksiin (klo 10:40-10:55) 

Esittelijät: ICT-johtaja Anna-Maija Karjalainen ja erityisasiantuntija Jaakko Poikonen, VM 
 
Käydään toimintasuunnitelmaluonnoksen pohjalta keskustelua siitä, millaisia asioita Valti-
yhteistyöryhmän jäsenten toivotaan tuovan käsiteltäväksi yhteistyöryhmässä. 
Toimintasuunnitelma tuodaan hyväksyttäväksi vuoden 2021 ensimmäisessä kokouksessa.  
 
Keskustelussa esitettiin seuraavia asioita käsiteltäväksi yhteistyöryhmässä: 
- OM:n yhteinen salkunhallinta (käsittely alkuvuodesta).  
- Hallinnonalojen merkittävät muutokset toimintatapoihin tai hallinnonalojen it-ohjaukseen.  
- PV:n digitalisaatio-ohjelma. 
- dTEM-arviointi ja esimerkki käynnistetystä aluehallinnon Digikehitysohjelmasta. 
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- Valti-ryhmän ohjaava rooli mm. yhteisten tietovarantojen yhteydessä ja Valtorin ohjauksessa 
(ja suhde asiakasneuvottelukuntaan) tulee kuvata selvästi toimintasuunnitelmassa.  
- Valtin ohjaus suhteessa arkkitehtuuriyhteistyöryhmään tulisi näkyä toimintasuunnitelmassa. 
- Single Digital Gateway. Asiaa voisi käsitellä siitä kulmasta, mitä se kansallisesti edellyttää 
kunkin hallinnonalan omilta palveluilta.  
- Pitäisikö PATU-työtä käsitellä Valtissa? Vastaus: PATU-työ on esiselvityksen valmistuttua tällä 
hetkellä kesken eikä suunnitelmaa jatkosta ole. PATU:ssa esille tulleita asioita edistetään 
erillisinä kokonaisuuksina.  
- Valtin tarkastelussa pitäisi olla ICT-peruspalvelujen ja TUVE:n lisäksi valtion kokonais- ja 
palveluarkkitehtuuri. 
- Yhteys digitaalisen turvallisuuden johtoryhmään on oltava kiinteä.  
- Valtorin palvelujen käsittely korostuu liikaa. Tiedonhallinnan laajempi kuva on pidettävä esillä.  
Vastaus: Yhteistyöryhmät ovat kokonaisuus, joten Valtissa on yhteys sekä digitaalisen 
turvallisuuden ryhmän työhön että toiminnan kehittämisen arkkitehtuuriyhteistyöryhmään. Tätä 
kautta tiedonhallintakartan muodostama kokonaiskuva on työkaluna myös Valtissa. 
 
Päätös: Huomioidaan keskustelussa esiin tuodut aiheet Valtin toimintasuunnitelmassa. 
 

6. Muut asiat (klo 10:55-11:00) 

- Puolustusvoimien tietohallinnon johdossa tapahtuu muutoksia 1.3.2021. Mikko Heiskanen 
siirtyy toisiin tehtäviin, PV:n tietohallinnon johdossa toimii jatkossa eversti Jarmo Vähätiitto. 
- Jaakko Poikonen ilmoitti siirtyvänsä uusiin tehtäviin vuoden 2021 alussa, joten Valtille 
nimetään uusi pääsihteeri yhteistyöryhmien sihteeristöön.  

7. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja Anna-Maija Karjalainen päätti kokouksen klo 11:00. 
 
 
 

ICT-johtaja, ylijohtaja Anna-Maija Karjalainen 
 
Jakelu: Valtionhallinnon tiedonhallinnan yhteistyöryhmän jäsenet ja sihteeri  
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